
Rada Gminy w Orońsku 

Protokół nr XVII/2025 

XVII sesja w dniu 26 maja 2025 r. 

 

1. Otwarcie obrad sesji 

Obrady XVII sesji Rady Gminy w Orońsku otworzył o godz. 17:00 Przewodniczący Rady 

Gminy w Orońsku Pan Jarosław Molenda witając Radnych, Wójta Gminy Pana Sylwestra 

Różyckiego, Skarbnik Gminy Panią Dianę Czubak, Sekretarz Gminy Panią Monikę Czubak 

oraz wszystkich biorących udział w obradach. Obrady zakończono o godz. 17:22 tego 

samego dnia. 

 

Przewodniczący Rady Gminy na protokolanta obrad powołał Panią Martę Gruszczyńską. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w obradach uczestniczy 15 Radnych, co 

stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady Gminy. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Małgorzata Burek 

2. Emil Gawin 

3. Monika Głuch 

4. Julita Grduk 

5. Wiesława Kaczyńska 

6. Michał Kapusta 

7. Paweł Matysiak 

8. Mariusz Mirecki 

9. Jarosław Molenda 

10. Grzegorz Siemieniec 

11. Adam Stańczyk 

12. Mariusz Wojcieszak 

13. Bożena Wojtyniak 

14. Artur Zasada 

15. Bogdan Zdon 

 

2. Zatwierdzenie porządku obrad 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są jakieś wnioski do porządku obrad? 

Nikt nie zabrał głosu. 



 

3. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 2025-2040; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Skarbnik Gminy Panią Dianę Czubak 

o zreferowanie projektu uchwały. 

 

Pani Diana Czubak poinformowała, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

obejmują korekty po stronie dochodów i wydatków, zgodnie z treścią dzisiejszej uchwały 

budżetowej, jak również zmiany wynikające z zarządzeń Wójta, w tym ujęcie dotacji na 

przeprowadzenie wyborów. W zakresie przedsięwzięć ujętych w załączniku do WPF, 

zwiększono środki na zadanie związane z optymalizacją kosztów oświetlenia ulicznego. 

Przesunięto jego realizację z roku 2024 na 2025, zwiększając nakłady o kwotę 40 000 zł w 

celu sfinalizowania oszczędności wynikających z zawartej umowy. Ponadto zwiększono 

środki na przedsięwzięcie dotyczące budowy dróg na działkach nr 203 i 207 w 

miejscowości Łaziska. Jednocześnie środki planowane na rok 2025 zostały przesunięte na 

rok 2026. Skarbnik wskazała również na zmiany w uchwale budżetowej po stronie 

dochodów. Gmina zawarła umowę na realizację zadania „Mazowsze Liderem Przyszłości” 

– finansowanego z programu Młodzieżowej Rady Gminy. W ramach tego zadania 

pozyskano 25 000 zł, do których gmina dokłada środki własne w wysokości 5 000 zł. 

Kolejna dotacja dotyczy realizacji zadania w ramach programu Mazowsze – maksymalna 

kwota dofinansowania wynosi 40 000 zł, przy czym wymagany wkład własny gminy to 11 

000 zł. Skarbnik poinformowała także o planowanej dotacji na zadanie związane z 

unieszkodliwianiem wyrobów zawierających azbest. Wkład własny gminy wynosi 40 000 

zł, natomiast pozyskanie środków zewnętrznych (w wysokości 50 000 zł) będzie możliwe 

po zawarciu umowy z wykonawcą – dopiero wówczas podpisana zostanie umowa o dotację 

z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska. Kolejna dotacja, do 15 000 zł, zostanie 

przeznaczona na realizację projektu „Mazowiecki Program Wsparcia Bezdomności 

Zwierząt” – po stronie Gminy również zaplanowano wkład w wysokości 15 000 zł. 

Następnie Skarbnik wspomniała o dotacji w ramach programu MIAS – na wymianę wiat 

przystankowych w miejscowościach Orońsko, Dobrut, Krogulcza Mokra oraz Krogulcza 

Sucha. Kwota dofinansowania wynosi 60 000 zł, z czego co najmniej 60 000 zł pochodzi 

ze środków własnych. W ramach tego samego programu (MIAS 2025) zaplanowano 

również zadanie polegające na wykonaniu miejsc postojowych i parkingowych w 

miejscowości Guzów – gmina zabezpiecza na ten cel 30 000 zł. Zmiana została również 

dokonana w zakresie budowy drogi w Łaziskach – zwiększono środki o 156 000 zł. 

Skarbnik wyjaśniła, że zmiana ta wynika z protokołu konieczności i jest możliwa dzięki 

przesunięciu środków z zadania budowy budynku przedszkola, którego realizacja została 



przełożona na rok 2026. Wspomniane środki przekierowano zatem na budowę drogi w 

Łaziskach, a gmina oczekuje obecnie na przyznanie promesy dotyczącej dodatkowego 

dofinansowania. Na zakończenie Skarbnik podsumowała, że do budżetu zostały 

wprowadzone głównie dotacje, w tym również dotacja celowa na przeprowadzenie 

wyborów, przy czym ta ostatnia została wprowadzona w trybie zarządzenia. 

 

Przewodniczący Rady Pan Jarosław Molenda zapytał, czy Radni zapoznali się z treścią 

uchwały zamieszczonej w portalu eSesja, oraz czy mają pytania – pytań nie zgłoszono. 

Dodał, że w tym temacie obradowała Komisja Finansowo-Budżetowa i Spraw Socjalnych. 

 

Pan Paweł Matysiak poinformował, że Komisja Budżetowa zapoznała się ze zmianami i nie 

zgłosiła żadnych uwag ani wniosków. W posiedzeniu komisji wzięło udział pięciu radnych 

– wszyscy obecni opowiedzieli się za pozytywną opinią dotyczącą omawianych zmian. 

 

W związku z powyższym Przewodniczący zarządził przejście do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 

2025-2040 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław 

Molenda, Grzegorz Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr XVII/107/2025 Rady Gminy w 

Orońsku z dnia 26 maja 2025 r. w sprawie: zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Orońsko na lata 2025-2040 została przyjęta. 

 

b) zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 2025 rok; 

 

Przewodniczący Rady Pan Jarosław Molenda zapytał, czy Radni zapoznali się z treścią 

uchwały oraz czy mają pytania lub wnioski. W związku z brakiem zgłoszeń, potwierdził, 

że uchwała była analizowana przez Komisję Finansowo-Budżetową. 

 

Pan Paweł Matysiak potwierdził, że Komisja nie wniosła żadnych uwag i jednogłośnie 

wydała pozytywną opinię. 



Po tym przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 2025 rok 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław 

Molenda, Grzegorz Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr XVII/108/2025 Rady Gminy w 

Orońsku z dnia 26 maja 2025 r. w sprawie: zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko 

na 2025 rok została przyjęta. 

 

c) zmiany Uchwały XIII/75/2025 z dnia 30 stycznia 2025r. w sprawie określenia 

kryteriów wraz z liczbą punktów oraz dokumentów potwierdzających spełnianie 

kryterium na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznego 

przedszkola, oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych oraz 

kryterium postępowania rekrutacyjnego do klas pierwszych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Orońsko; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy Pana Sylwestra Różyckiego 

o zreferowanie projektu uchwały. 

 

Wójt Gminy Pan Sylwester Różycki wyjaśnił, że główna zmiana dotyczy kryteriów 

punktowych w naborze do oddziałów przedszkolnych. Zmiana ta ma na celu zwiększenie 

szans dzieci mieszkających w obwodzie danej placówki, np. w Orońsku, które dotychczas 

mogły nie dostać się do lokalnego przedszkola na skutek braku odpowiedniego zapisu w 

regulacjach. W poprzednich naborach miejsca zajmowały często dzieci spoza obwodu, 

które spełniały ustawowe kryteria punktowe. Nowe zapisy mają umożliwić lepszy dostęp 

do placówek dzieciom z obwodu w drugim etapie naboru. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy Radni mają pytania, wnioski lub sugestie – nie 

zgłoszono żadnych. Następnie potwierdzono, że Komisja Oświatowa obradowała w tej 

sprawie. Głos zabrał Pan Grzegorz Siemiec, który przedstawił stanowisko komisji (treść 

wypowiedzi była niezrozumiała w nagraniu). 

 

W związku z brakiem dalszych uwag Rada przystąpiła do głosowania. 



 

Głosowano w sprawie: zmiany Uchwały XIII/75/2025 z dnia 30 stycznia 2025 r. w sprawie 

określenia kryteriów wraz z liczbą punktów oraz dokumentów potwierdzających spełnianie 

kryterium na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznego przedszkola, 

oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych oraz kryterium 

postępowania rekrutacyjnego do klas pierwszych szkół podstawowych prowadzonych 

przez Gminę Orońsko 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław 

Molenda, Grzegorz Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr XVII/109/2025 Rady Gminy w 

Orońsku z dnia 26 maja 2025 r. w sprawie: zmiany Uchwały XIII/75/2025 z dnia 30 stycznia 

2025r. w sprawie określenia kryteriów wraz z liczbą punktów oraz dokumentów 

potwierdzających spełnianie kryterium na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do 

publicznego przedszkola, oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych oraz kryterium postępowania rekrutacyjnego do klas pierwszych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Orońsko została przyjęta. 

 

d) rozszerzenia nazwy ulicy w miejscowości Orońsko – ulicy Franciszka Ksawerego 

Christianiego; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy Pana Sylwestra Różyckiego 

o zreferowanie projektu uchwały. 

 

Wójt Gminy Pan Sylwester Różycki wyjaśnił, że w związku z podziałem nieruchomości 

zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego, nowi właściciele 

rozpoczęli budowę domów. Okazało się, że część zabudowy znajduje się poza formalnym 

zasięgiem ulicy Christianiego – droga ta obejmowała dotychczas tylko część działki. Aby 

uniknąć konieczności nadawania nowej nazwy oraz zapobiec problemom z numeracją i 

dostarczaniem korespondencji, zaproponowano rozszerzenie istniejącej nazwy. 

Przeprowadzono ankietę wśród mieszkańców, z której wynikało, że akceptują oni 

proponowane rozwiązanie. 

 

Pan Grzegorz Siemieniec zwrócił uwagę, że także w innych częściach Gminy występują 



podobne przypadki, które należałoby uporządkować, m.in. w kontekście przypisania 

adresów do głównych ulic mimo fizycznego oddalenia od nich. 

 

Przewodniczący Rady Pan Jarosław Molenda przyznał, że to cenna uwaga i zasugerował 

potrzebę systemowego podejścia do nazewnictwa ulic. Wspomniał również o 

wcześniejszych problemach z nazwami ulic w sołectwach Guzów i Guzów-Kolonia. 

 

Wójt Gminy Pan Sylwester Różycki przypomniał, że istnieje możliwość nadawania nazw 

ulic w trybie uchwałodawczej inicjatywy radnych, oczywiście poprzedzonej konsultacjami 

społecznymi – zarówno w formie ankiet, jak i zebrań sołeckich. 

 

Nie zgłoszono dalszych uwag ani sugestii. Rada przystąpiła do głosowania uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: rozszerzenia nazwy ulicy w miejscowości Orońsko – ulicy 

Franciszka Ksawerego Christianiego 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław 

Molenda, Grzegorz Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr XVII/110/2025 Rady Gminy w 

Orońsku z dnia 26 maja 2025 r. w sprawie: rozszerzenia nazwy ulicy w miejscowości 

Orońsko – ulicy Franciszka Ksawerego Christianiego została przyjęta. 

 

e) przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Orońsko; 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Molenda przypomniał, że temat ten był już 

wcześniej omawiany na sesjach Rady, a procedura zakładała przekazanie projektu 

regulaminu do odpowiednich organów administracyjnych. 

 

Wójt Gminy Pan Sylwester Różycki wyjaśnił, że przyjęcie uchwały ma charakter 

techniczny i jest ostatnim etapem procesu, który obejmował konsultacje społeczne, 

opiniowanie oraz prace Komisji. Regulamin został przekazany do instytucji nadzorczych, 

w tym do Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie, skąd wpłynęła pozytywna 



opinia. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Molenda podkreślił, że projekt uchwały i treść 

regulaminu były dostępne wcześniej w systemie eSesja, a jego treść nie uległa zmianie od 

czasu poprzednich prac nad dokumentem. 

 

Nie zgłoszono żadnych uwag, sugestii ani wniosków formalnych, dlatego Przewodniczący 

poprosił o przygotowanie głosowania w sprawie podjęcia uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

na terenie Gminy Orońsko 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Małgorzata Burek, Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, 

Wiesława Kaczyńska, Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław 

Molenda, Grzegorz Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, 

Artur Zasada, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr XVII/111/2025 Rady Gminy w 

Orońsku z dnia 26 maja 2025 r. w sprawie: przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Orońsko została przyjęta. 

 

4. Zamknięcie obrad 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad sesji został wyczerpany. 

Podziękował wszystkim za udział w obradach i zamknął obrady XVII sesji Rady Gminy 

w Orońsku. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

         Protokołowała                                                          Przewodniczący Rady Gminy 

 

    Marta Gruszczyńska                                                            Jarosław Molenda 

 

 

 

Pełne nagranie z XVII sesji dostępne pod adresem: http://www.bip.oronsko.pl/ w zakładce – „nagrania z sesji”. 

http://www.bip.oronsko.pl/

